
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

Grantová komise Rady HMP pro oblast i  sociá lní ,  zdravotní a prevenci  

 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ GRANTOVÉ KOMISE RADY HMP PRO OBLASTI SOCIÁLNÍ, 
ZDRAVOTNÍ A PREVENCI ZE DNE 20.10. 2021, 13.00 hod. 

Distanční forma prostřednictvím videokonference 
 

Přítomni 

Mgr. Milena Johnová (předsedkyně komise), prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., 
Mgr. Eva Horáková, Ing. Miloš Růžička, Mgr. Hana Kubíková, Zbyněk Roboch, BA, Mgr. 
Štěpán Ripka, Ing. Kamila Svobodová (host), Mgr. Jindřich Exner (host), Mgr. Kamila 
Pádecká (tajemnice komise) 

Omluveni Mgr. Nina Janyšková, Ing. Patrik Nacher, PhDr. Tomáš Klinecký 

 
Celkový počet členů komise: 11 (10 + 1 odstoupil), přítomných: 6/7 členů, komise je usnášeníschopná. 
Jednání bylo zahájeno v 13:10 hod. a ukončeno ve 14:45 hod. V době od 13:30 hod. do 14:00 bylo 
jednání přerušeno. Ve 14:06 se přihlásil p. Roboch. Ve 14:33 se odhlásil p. Ripka. 
 
Program jednání: 
 

1. Návrh na udělení dotace v Programu podpory registrovaných sociálních služeb pro 
poskytovatele sociálních služeb, kteří poskytují sociální služby zejména na území hl. m. 
Prahy nebo občanům hl. m. Prahy pro rok 2021 – II. 
 

2. Návrh na poskytnutí finančních prostředků formou jednorázové účelové individuální 
neinvestiční dotace v roce 2021 – zdravotní oblast – žadatelé: Prevence dětem z.s., 
REHAFIT o.p.s., soft palm z.s. 
 

3. Návrh na poskytnutí finančních prostředků formou jednorázové účelové individuální 
neinvestiční dotace v roce 2021 – oblast protidrogové prevence – žadatel: Středisko 
prevence a léčby drogových závislostí - Drop In, o.p.s. 

 
 
Pro návrh: 6 (ze 6)  
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0  
Návrh byl přijat. 
 
Průběh jednání: 
Jednání zahájila pí radní Johnová. Ověřovatelem zápisu byl stanovena pí Eva Horáková. Sčítáním hlasů 
byla pověřena pí Pádecká. Přítomnost hostů: Mgr. Jindřich Exner, Ing. Kamila Svobodová, Daniel 
Dárek. 
 
Pro návrh: 6 (ze 6) 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0  
Návrh byl přijat. 
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AD 1) 

NÁVRH NA UDĚLENÍ DOTACE V PROGRAMU PODPORY REGISTROVANÝCH SOCIÁLNÍCH 
SLUŽEB PRO POSKYTOVATELE SOCIÁLNÍCH SLUŽEB, KTEŘÍ POSKYTUJÍ SOCIÁLNÍ SLUŽBY 
ZEJMÉNA NA ÚZEMÍ HL. M. PRAHY NEBO OBČANŮM HL. M. PRAHY PRO ROK 2021 – II. 

K rozdělení: 59 807 008 Kč 
Rozděleno celkem: 59 807 008 Kč 

Návrh na udělení dotace (II. kolo) v oblasti podpory registrovaných sociálních služeb představil Mgr. 
Jindřich Exner. 

Před návrhem na udělení dotací p. Exner seznámil členy komise se skutečností, že oproti materiálům, 
které jim byly zaslány k posouzení, a kde bylo uvedeno, že k rozdělení je určeno 59 807 000 Kč, je 
částka o 8 Kč vyšší (59 807 008 Kč). Současně navrhl, aby zbývajících 8 Kč bylo přiděleno žadateli 
s nejnižší podporou, organizaci Kaleidoskop - centrum terapie a vzdělávání, z.ú. Členové komise 
s úpravou souhlasili. 

Pro: 6 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat.  
 
V Programu podpory registrovaných sociálních služeb pro poskytovatele sociálních služeb, kteří 
poskytují sociální služby zejména na území hl. m. Prahy nebo občanům hl. m. Prahy pro rok 2021 – II je 
navrhována finanční podpora pro poskytovatele sociálních služeb v celkové výši 59 807 008 Kč. Jedná 
se o dofinancování, na které byla ze strany MPSV alokována částka 59 807 008 Kč, která je beze 
zbytku navržena k rozdělení. 
Finanční prostředky jsou ve II. kole dotačního řízení určeny pouze na osobní náklady. Z tohoto důvodu 
byly požadavky žadatelů sníženy o provozní náklady (pokud na ně v žádostech o dotaci chtěli finanční 
podporu). V rámci výpočtu finanční podpory proběhla jednorázová mimořádná valorizace cenové 
hladiny, která umožnila podpořit více žadatelů o dotaci. 
 
Usnesení 1) 

Komise doporučuje RHMP schválit návrh na udělení dotace v oblasti podpory registrovaných 

sociálních služeb, poskytovaných občanům hlavního města Prahy pro rok 2021 - II. kolo ve výši 

59 807 008 Kč: 

Pro: 6 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat.  

 

AD 2)  

NÁVRH NA POSKYTNUTÍ FINANČNÍCH PROSTŘEDKŮ FORMOU JEDNORÁZOVÉ ÚČELOVÉ 
INDIVIDUÁLNÍ NEINVESTIČNÍ DOTACE V ROCE 2021 – ZDRAVOTNÍ OBLAST 

Projekty představila Ing. Kamila Svobodová. 
 
Žadatel 2 a) 
 

Žadatel: Prevence dětem z.s. 
Název projektu: Bezpečnostní průprava dětí předškolního věku na rok 2021/2022 
Účel dotace: propagační předměty, zdravotnické pomůcky, ostatní pomůcky, osobní náklady, 
jiné provozní náklady 
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Požadovaná částka: 1 000 000 Kč 
 
Stručné odůvodnění žádosti: 
Podpora projektu proškolování dětí v mateřských školách, kdy děti mají přímý kontakt 
s členy profesionálních záchranných složek, které prezentují názorné ukázky situací a 
potřebné pomůcky. Doba čerpání dotace od září 2021 do června 2022 (školní rok) 
 
Stanovisko odboru ZDR MHMP 
Odbor ZDR MHMP navrhuje žádosti vyhovět, a to poskytnutím dotace ve výši 1 000 000 
Kč s tím, že dle předešlých dohod s odborem SML bude žadateli poskytnuta částka ve výši 
500 000 Kč z rozpočtu odboru ZDR MHMP a 500 000 Kč z rozpočtu odboru SML MHMP. 
Administrativní proces žádosti zajistí odbor ZDR MHMP. 
Žádost je v souladu s usnesením RHMP č. 1743 ze dne 24.8.2020 – „Zásady pro poskytování 
dotací hlavním městem Prahou v samostatné působnosti“. Jedná se o mimořádný přínos 
projektu pro veřejnost (předškoláky) s bydlištěm na území hl. m. Prahy. 
Žadateli bylo doporučeno odborem ZDR MHMP zúčastnit se grantového řízení pro rok 
2022 v působnosti odboru ZDR MHMP. Účel dotace by svým charakterem mohl spadat do 
programové dotace v působnosti odboru ZDR MHMP. 
 
V diskusi se pí Horáková vyjádřila, že nesouhlasí s podporou tohoto projektu především z důvodu, že si 
organizace mohla požádat v klasickém grantovém programu. Dále dodala, že bohužel nebude moci 
z výše uvedených důvodů tento projekt podpořit. Pí Svobodová projekt naopak obhajovala a uvedla, že 
projekt je již od září aktivován a je o něj ze strany školských zařízení velký zájem. 
Pan Růžička se zeptal, jak plošně je jejich aktivita rozložena. Pí Svobodová odpověděla, že o akci mají 
zájem mateřské školy z celého území HMP, organizace má školení rozplánováno na 12 – 14 dnů 
měsíčně, potřebný počet lektorů na den je 6 – 10 osob. 
 
Usnesení 2 a) 

Komise doporučuje RHMP schválit návrh na poskytnutí finančních prostředků formou 

jednorázové účelové individuální neinvestiční dotace v roce 2021 ve zdravotní oblasti organizaci 

Prevence dětem z.s. ve výši 1 000 000 Kč: 

Pro: 1 
Proti: 1 
Zdržel se: 4 
Návrh nebyl přijat.  
 
Ve 14:06 hod. se připojil p. Roboch (7 členů). 
 
Žadatel 2 b) 

Žadatel: REHAFIT, o.p.s.  
Název projektu: Rehabilitační centrum pro tělesně postižené 
Požadovaná částka: 200 000 Kč 
 
Účel dotace: pokrytí provozních nákladů 
 
Stručné odůvodnění žádosti: 
Úhrada nedoplatku za služby spojené s nájmem (úklid, ostraha); nedoplatek vznikl nedostatečností 
úhrad od zdravotních pojišťoven a úbytkem klientů včetně oslabení personálu v době pandemie. 
 
Stanovisko odboru ZDR  
Odbor ZDR MHMP navrhuje žádosti vyhovět, a to poskytnutím dotace ve výši 120 000 Kč. Žádost je 
v souladu s usnesením RHMP č. 1743 ze dne 24. 8. 2020 – „Zásady pro poskytování dotací hlavním 
městem Prahou v samostatné působnosti“. Jedná se o mimořádný přínos projektu pro klientelu tělesně 
postižených s bydlištěm na území h. m. Prahy. Účel dotace nespadá do programové dotace 
v působnosti odboru ZDR MHMP.  
 
Projekt je řešen opakovaně, jedná se o řešení nedoplatku za služby s nájemným spojené (úklid + 
ostraha objektu). V diskusi se pí Horáková zeptala, jestli organizace žádala o příspěvek i u MČ Praha 
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14, na jejímž území působí a kde službu poskytuje. Pí Svobodová odpověděla: Žádali si v loňském roce 
a dostali od MČ Praha 14 slevu ve výši 59 000 Kč, v letošním roce si žádali také, ale podpořeni již 
nebyli. Protože chtějí do budoucna snížit náklady, přestěhovali se v listopadu 2020 do levnějších 
prostor, což ovšem neřeší současnou situaci. 
Pí Horáková podotkla, že v případě, že by byli podpořeni, vrátí se peníze HMP („budeme platit sami 
sobě“), organizace obývala prostory HMP. Pí radní úplně nesouhlasila; prostory sice patří HMP, ale má 
je ve správě MČ Praha 14, tudíž dlužná částka by patřila MČ. Pan Růžička a pan Dlouhý se vyjádřili, že 
projekt podpoří. Pí radní vyslovila názor, že by bylo fér, aby se na podpoře podílela i MČ. 
Pí Svobodová informovala o komunikaci odboru s MČ Praha 14. Odbor ZDR počítal s tím, že i MČ se 
bude opět podílet, např. slevou na nájemném jako předchozí rok. MČ Praha 14 přislíbila, že žádost 
tohoto typu bude poslední a požádala odbor ZDR MHMP o podporu v plné výši. Pí Horáková oznámila, 
že po informacích, které byly předloženy na komisi, se bude muset v hlasování zdržet. P. Roboch před 
hlasováním řekl: Tentokrát budu souhlasit, projekt podpořím. Prosím ale do zápisu: Tato podpora je 
organizaci poskytována naposledy. 
 
Usnesení 2 b) 

Komise doporučuje RHMP schválit návrh na poskytnutí finančních prostředků formou 

jednorázové účelové individuální neinvestiční dotace v roce 2021 ve zdravotní oblasti organizaci 

REHAFIT, o.p.s. ve výši 120 000 Kč: 

Pro: 5 
Proti: 0 
Zdržel se: 2 
Návrh nebyl přijat (pro přijetí je třeba 6 hlasů).  
 
 
Žadatel 2 c)  
 

Žadatel: soft palm z.s. 
Název projektu: Hospic Malovická 
Účel dotace: provoz Hospice Malovická 
Požadovaná částka: 1 425 000 Kč 

 
Stručné odůvodnění žádosti: 

• Krácení dotace v programu zdravotnictví na r. 2021 = ohrožení provozu služeb, příjmy nestačí 
ke krytí provozních a osobních nákladů 

• Platby od zdravotních pojišťoven nepokryjí provozní náklady 
• Výše ročního nájemného je 1 200 000 Kč (objekt patří HMP a je svěřen do péče MČ Praha 4) 

 
Stanovisko odboru ZDR 
Odbor ZDR MHMP navrhuje dotaci neposkytnout s následujícím odůvodněním: 
Při administraci žádosti bylo postupováno dle Zásad pro poskytování dotací HMP (dále 
„Zásady“) schválenými usnesením Rady HMP č. 1743 ze dne 24. 8. 2020. Účel žádosti svým obsahem 
spadá do Programu a jde o opakující se účel, tudíž v souladu s čl. IV. odst. 1 a 2 Zásad a současně ten 
samý účel již byl HMP podpořen v rámci Programu. V souladu s Článkem II. Zásad je podmínkou 
poskytnutí dotace, že Žadatel podal na HMP na konkrétní účel (projekt, akci, činnost, službu) pouze 
jednu žádost, tj. že Žadatel nepodal Žádost o Dotaci na stejný účel současně ve více Programech či 
souběžně jako Žádost o Programovou dotaci a Žádost o Individuální dotaci. 
Je potřeba zachovat rovné podmínky pro všechny žadatele, tj. pokud by požádali i ostatní žadatelé, 
kterým HMP poskytlo krácenou dotaci v rámci Programu, mělo by HMP rovněž těmto žadatelům 
vyhovět, popř. vyhovět i dalším subjektům, které by žádaly na obdobný účel a do Programu žádost 
nepodaly, popř. byly v rámci Programu neúspěšní. Odbor ZDR MHMP se snaží vyvarovat toho, aby 
vznikl vyhověním této žádosti o individuální dotaci precedens, že žadatel, který v rámci řádného 
grantového řízení nezíská plnou výši původně požadované dotace, požádá o její „doplacení“ formou 
individuální dotace. Poskytnutí jakékoli dotace z rozpočtu hl. m. Prahy není nárokové. 
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V diskusi prof. Dlouhý obhajoval hospicovou péči a připomněl, že se snížily dotace díky rozšíření počtu 

žadatelů o dotaci. Navrhl, aby projekt podpořen byl, a to ve výši 380 000 Kč, i přesto, že odbor ZDR ve 

stanovisku uvedl, že by projekt nepodpořil. Pí Svobodová reagovala, že v programové dotaci na rok 

2021 nebyla stanovena fixní alokace pro Opatření II. – paliativní péče, tudíž jde o mylnou domněnku, že 

nárůstem žadatelů v tomto Opatření vznikl nedostatek finančních prostředků oproti uplynulému období. 

Pí předsedkyně ujistila, že v příštím období bude požadovat navýšení finančních prostředků na tyto 

služby a že pro rok 2022 je již v dotačním programu stanovená fixní alokace. Do diskuse se připojila i pí 

Horáková, která řekla, že v zařízení byla na pozvání organizace (obrátili se s žádostí o finanční pomoc 

na zástupce Pirátské strany) a že z jejího pohledu organizace má obecně problémy s financováním – 

potřebovala by lepší management. Pí Svobodová navrhla, aby byl alespoň poměr požadavku na dotaci 

a návrhu její výše shodný s poměrem u žadatele s obdobnou činností, který byl komisí podpořen na 

předešlém jednání. Přítomní se však dohodli, že budou hlasovat o navržené výši dotace p. Dlouhým tj. 

380 000 Kč. 

 

Usnesení 2 c) 

Komise doporučuje RHMP schválit návrh na poskytnutí finančních prostředků formou 

jednorázové účelové individuální neinvestiční dotace v roce 2021 ve zdravotní oblasti organizaci 

soft palm z.s. ve výši 380 000 Kč: 

Pro: 6 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 
Návrh byl přijat.  
 
Ve 14:33 hod. se odpojil p. Ripka (6 členů) 
 
AD 3)  

NÁVRH NA POSKYTNUTÍ FINANČNÍCH PROSTŘEDKŮ FORMOU JEDNORÁZOVÉ ÚČELOVÉ 
INDIVIDUÁLNÍ NEINVESTIČNÍ DOTACE V ROCE 2021 – OBLAST PROTIDROGOVÉ PREVENCE 

Žadatel: Středisko prevence a léčby drogových závislostí Drop In, o.p.s. 
Název projektu: Terénní program Drop In, o.p.s.  – individuální dotace 
Požadovaná částka: 450 000 Kč 
 
Projekt představil protidrogový koordinátor HMP p. Daniel Dárek. 
 
Účel dotace: podpora a dofinancování provozu Mobilní ošetřovny Drop In o.p.s. 
 
Stručné odůvodnění žádosti:  
Organizace Drop In, o.p.s. je certifikovaný poskytovatel adiktologických služeb na území hl. m. Prahy a 
registrovaný poskytovatel sociálních služeb. Drop In podává žádost na finanční prostředky na provoz 
Mobilní ošetřovny, což je upravený vůz Terénního programu Drop In o.p.s. nabízející rozšířenou škálu 
služeb pro uživatele nelegálních návykových látek. V rámci pravidelného stání na MČ Praha 4 a MČ 
Praha 8 nabízí výměnu injekčního materiálu a výdej návazného HR materiálu, sociální a zdravotní 
poradenství, testování na infekční nemoci a předtestové a potestové poradenství, zázemí a pomoc při 
ošetřování klientů. Zahájení provozu Mobilní ošetřovny bylo několikrát odloženo vlivem zpoždění 
dodávky sanitního vozu z důvodu koronavirové pandemie. Požadované finanční prostředky v rámci 
individuální neinvestiční dotace budou použity na financování provozu MO zejména v následujících 
měsících, kdy je vzhledem k blížícímu se zimnímu období očekávaný nárůst počtu klientů. Nárůst 
kontaktů je očekáván také v souvislostí se zvyšujícími se čísly nakažených jedinců v rámci koronavirové 
pandemie. MO je vhodná služba pro poskytování služeb během pandemie, z důvodů flexibility pohybu a 
rychlých reakcí na vývoj situace na otevřené i uzavřené drogové scéně. Mezi pravidelné finanční 
náklady MO spadají náklady na pohonné hmoty, mzdové náklady včetně odvodů, náklady na nákup 
harm reduction materiálu a dalšího zdravotnického materiálu, potřebného pro základní zdravotní 
ošetření, včetně ošetřování chronických ran u klientů, a náklady na testování klientů na infekční 
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choroby, náklady na běžný provoz (kancelářské potřeby, pojištění, náklady na telefon, hygienické 
pomůcky – respirátory, desinfekce atd.) Mobilní ošetřovna je jedním z vhodných prvků doplňující 
kapacitně nedostatečnou síť nízkoprahových služeb v Praze. Poskytnutí finančního prostředku 
nenaplňuje kritéria veřejné podpory dle čl. 107 odst. I. smlouvy o fungování EU. Jedná se o specifickou 
individuální žádost na Mobilní ošetřovnu, která nespadá do žádného aktuálně vyhlášeného grantového 
programu hl. m. Prahy. 
 
Stanovisko odboru: 
Krajský protidrogový koordinátor doporučuje projekt podpořit částkou 199 000 Kč. 
 
V diskusi se p. Růžička zeptal, jaká je vazba na Prahu 4 a 8 a zde poskytované služby, když se jedná o 
mobilní službu. Pan Dárek odpověděl, že na těchto městských částech nejsou k dispozici stálé 
„kamenné“ nízkoprahové služby tohoto charakteru a mobilní ošetřovna je vhodným doplňkem sítě, který 
může tyto chybějící služby částečně nahradit. Pí Horáková se vyjádřila, že by ráda projekt podpořila i 
vyšší částkou, a to v plné výši požadavku – 450 000 Kč.  
 
Hlasování o návrhu pí Horákové, podpořit projekt vyšší částkou – zvýšit podporu na 
požadovanou částku 450 000 Kč: 
Pro: 1 
Proti: 0 
Zdržel se: 5 
Návrh nebyl přijat.  
 
Usnesení 3) 

Komise doporučuje RHMP schválit návrh na poskytnutí finančních prostředků formou 

jednorázové účelové individuální neinvestiční dotace v roce 2021 v oblasti protidrogové 

prevence organizaci Středisko prevence a léčby drogových závislostí Drop In, o.p.s. ve výši 

199 000 Kč: 

Pro: 6 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat.  
 
 
Příští termín jednání Grantové komise Rady HMP pro oblasti sociální, zdravotní a prevenci bude 
stanoven dle potřeby. 
 
 
 
Úprava zápisu 20. 10. 2021 
Mgr. Kamila Pádecká, tajemnice komise 
 
 
Ověřila 21.10. 2021 
Mgr. Eva Horáková 


